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Myndighetene anslår at 
140.000 barn er beret-
tiget til å få brillestøtte, 
men i fjor fikk bare 
14.000 en slik støtte 
innvilget.  – Oppfatter 
jeg et barns behov for 
briller, da sjekker jeg 
muligheter for tilskudd,  
sier Anne Sofie Staven 
Husby på Husby Optikk.
Harald BaarsetH Karlsen
harald@inderoyningen.no

At så få søker støtte skyldes tro-
lig at tilskuddsordningen ikke 
treffer like godt som den forrige 
ordningen, mener optikerbe-
driftenes bransjeorganisasjon 
Synsinformasjon.

– Det er mange som ikke vet 
om at de kan få brillestøtte til 
barna, sier optiker Anne Sofie 
Staven Husby på Husby Optikk.

nyordning i 2022
Den nye ordningen som kom på 
plass sommeren 2022 er til for å 
øke muligheten til støtte til barn 
med forskjellige brillebehov. Nå 
kan NAV gi støtte til flere, ikke 
bare de som behøver behand-
lingsbriller for skjeling. Nå kan 
man også få støtte ved brillestyr-
ker som overgår pluss eller mi-
nus 1,00. Denne støtten kan gi 
tilskudd for barn til alle typer 
briller, alt etter behov. Denne 
støtten kan man få en gang årlig.

Før 2020 fikk barn opp til 18 
dekket brilleglass og deler av 
brilleinnfatning ved behov fore-
handlingsbriller for skjeling. 
Denne ordningen ble endret i 
2020 hvor aldersgrensen ble re-
dusert til 11 år. Da falt mange ut 
av ordningen. Denne ordningen 
er fortsatt i funksjon for de med 
behandlingsbehov for skjeling. 
Den nye ordningen er en til-
leggsordning for de som faller 
utenfor den gamle ordningen.

Ble for dyrt for staten
Den summen som ble brukt var 
omkring 70 millioner kroner 

per år fram til 2020. Myndighe-
tene syntes det ble for dyrt for 
staten, og da kom det en ord-
ning i februar 2020 som stram-
met inn summen og kriteriene 
for brillebruk.

– Mange barn fikk nå ingen 
støtte i det hele tatt. Interesse-
organisasjoner, foreldre og en-
gasjerte politikere gikk 
sammen for å få til en bedre løs-
ning og i august 2022 fikk vi en 
tilleggsordning slik at flere barn 
skulle få tilskudd til brillebruk, 
sier Husby. 

I de fleste tilfeller dekkes ikke 
hele summen. 

Optikeren søker på 
vegne av foreldrene
– Oppfatter jeg et barn behov 
for briller, da er det rutine for 

meg å sjekke systemet for til-
skudd, sier hun. 

Noen ganger kommer forel-
drene med barnet fra øyelege 
med brilleseddel. Andre ganger 
blir behovet for briller avdekket 
hos optiker, og barnet henvist 
til øyelege ved behov. Bakgrun-
nen til at mange ikke benytter 
tilbudet fra NAV, er nok at de 
tror at bare gammelordningen 
fortsatt fungerer, slik at de tror 
de får liten eller ingen støtte.

– Mange tenker kanskje at 
alle barn må til øyelege for bril-
lebruk, men vi optikere avdek-
ker også barnas behov og kan 
søke direkte til NAV om støtte. 
Optikere har generelt kortere 
ventetid enn øyelegene og kor-
tere reisevei. Husby sier at i 
norddelen av fylket er det bare 

Mange vet ikke at de kan få brillestøtte til barna:

Bare ett av ti barn 
får støtte til briller

Mer fOkus: Optikerbransjen 
har hevet kompetansenivået  
på barn og syn.  
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søker BrILLestøtte fOr Barn: Optiker Anne Sofie Staven Husby på Husby Optikk søker på vegne av foreldrene. 

BekyMret: Kirsti Bergstø, leder arbeids- og sosialkomiteen på 
Stortinget er beymret over at flere mister deler av brillestøtten.   
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Leder arbeids- og sosial-
komiteen på stortinget 
Kirsti Bergstø er kritisk  
til at mange har mistet 
deler av brillestøtten. 
Pia Marie lersetH
pia.lerseth@inderoyningen.no

Myndighetene anslår at 
140.000 barn er berettiget til å 
få brillestøtte, men i fjor fikk 
bare 14.000 en slik støtte inn-
vilget. 

– Det er fortvilende for de 
barnefamiliene som mistet bril-

lestøtten da Solberg-regjerin-
gen kuttet i den, og som igjen 
opplever at den nye brillestøt-
ten ikke er tilstrekkelig, sier le-
der arbeids- og sosialkomiteen 
på stortinget, Kirsti Bergstø. 

Mange barn har behov for 
briller som koster så mye som 
10.000-20.000 kroner. 

– Vi har hele tiden ment at de 
satsene som regjeringa har lagt 
opp til, overhodet ikke gjen-
speiler de faktiske utgiftene til 
barnebriller. I tillegg mener jeg 
har det også er rom for å gi flere 
par briller i året. Barn er aktive, 

og barnebriller kan bli ødelagt 
av at barn deltar i lek, idrett og 
læring. Jeg har hørt historier fra 
foreldre som har vært fortvila 
over at det første de tenker på 
om barnet deres faller, er om 
det gikk bra med brillene. Sånn 
skal det ikke være, sier Bergstø.

Hun mener regjeringa må på 
banen i denne saken. 

– De har lovet å gjeninnføre 
brillestøtten, og når det nå viser 
seg at både satsene er for lave 
og langt færre faktisk får støtte 
til barnebriller, må regjeringa 
rydde opp, sier hun.

– fortvilende for de som mistet støtten 

en håndfull øyeleger, i Namsos 
og Levanger, men flere optikere 
med god kompetanse.

økende fokus  
på barn og syn
I bransjen har det vært en øken-
de fokus på barn og syn.

– Husby Optikk har en optiker 
som snart fullfører en master-
grad i barn og syn. Det er Inger 
Helene Minsås som har jobbet 
hos oss i snart tre år. Vi ser at den-
ne kompetansehevingen gir po-
sitive ringvirkninger for vår fagli-
ge utvikling innad i staben og for 
våre kunder, avslutter hun.

Organisasjoner som Synsin-
formasjon og Optikerforbundet 
støtter optikere og bidrar til at 
støtteordningen når så mange 
barn som mulig.


